



Referat bestyrelsesmøde

Torsdag, 9. januar 2025, kl. 19.00 – 21.00

Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Bodil, Carsten, Dee, Kathrine, Lasse, Markus, Mona, Nikolaj, Søren, Tom, Ursula

Ordstyrer: Nikolaj

Referent: Kathrine

Afbud: Bodil og Markus

kl. 20.00 kommer Ane og Kenneth - opdatering

3. ADMINISTRATIVT / ORGANISATORISK

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
1a	Referat sidste møde		Kathrine, Sekretær
1b	Økonomi	<p>Sogneforening: 278.348,08kr. Der er bl.a. betalt foredrag på 5890, 3800kr for juletræer ved Brugsen, julefrokost bestyrelsen 3722kr, nyplantning af æbletræer 24.500kr (bevilgede midler)</p> <p>Loppemarked: Der er ca. omsat for 130.000kr siden 1. august.</p> <p>Naturens Dag:</p>	Søren, Kasserer
	Vedtægtsændringer vedr. referatgodkendelse + dato for afholdelse af generalforsamling		

2. LØBENDE OG NY

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
2a	Trafikforholdene på Søndervig Landevej:		Carsten
2b	<p>Madpakkehuset/SPANGEN: Status: - renovering af infohuset vest for Vonå - bladholdere Rengøringsdag 2025: Mandag 7. april</p>	Der er en stormskade på taget – vi undersøger om forsikring dækker. Søren kontakter Carsten Krægpøth eller Bo Nielsen.	Carsten Nicolai
2c	Det blå Trail (langs Vonå):	Marie kontakter os og må kontaktes, hvis der er nyt.	
2d	Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster):		Tom
2e	<p>Fælles arrangementer HGU, Hallen, Sogneforeningen: Status fra aktivitetsudvalget</p>	I næste Sogneblad kommer et opslag om kommende arrangement. Der mangler en annonce – vi kontakter Allan (ginsmagning) Sidste frist 27/1	Nikolaj og Lasse

	<u>Arrangementer 2025:</u> - Portvin-smagning 14.3.2025	Næste fest er 27/9 – Det bliver 80'er-fest med bandet "Magi i luften".	
2f	Naturens Dag: Søndag 7.9.2025, emne er endnu ikke offentliggjort - telt booket?	Ursula indkalder til første møde snart. Søren har booket telt men ikke hørt noget endnu.	Ursula, Mona
2g	Grundlovsdag:	Ny forstander på Vestjylland højskole	Bodil
2h	Velkomst ambassadør:		Dee, Bodil
2i	Borgerhenvendelser		Ursula/Dee
	- Holmbohjemmet – lukning pr. 11/2024 på dagsorden Byrådet har 21.11. besluttet at lukke Holmbohjemmet. Hvad skal der ske med bygninger? En borgerhenvendelse med ønske om at samle en gruppe vedr. et friplejehjem. Såfremt der kan samles en interessegruppe, vil Sogneforeningen facilitere et møde.	Vuggestue flytter "rigtigt" ind. Ungdomsklub for Rindum Kjærgaard som kommer til at bruge det over de næste år. Sæt i bero i dagsorden.	Ursula
2j	Affaldsdag – arrangeres hvert forår Uge 14 – (31/3 til 6/4) Naturfredningsforeningens affaldsuge. https://www.affaldsindsamlingen.dk/ - Afholdes lørdag 29/3 kl. 9.30-12 - Nyt navn?	Det bliver fredag 4/4 kl. 17.00. Der er pølser og øl til de fremmødte.	Mona og Nikolaj
2k	Baggersvej/Surfspot - Ideer til en indvielse af p-pladsen forår 2025 – mailkorrespondance med Poul Gregersen og Carsten	Intet nyt	Carsten, Markus
2l	Æbledag 2025 Datoer for æblepresse dage på FB og HIMS:	Intet nyt	Tom
2m	Årets landsby Vi er blevet opfordret af landdistriktsrådet om at ansøge. Der er frist 20/1-25	Bodil Schmidt og Ursula har arbejdet med ansøgningen, som er næsten færdig. Vi tjekker og melder tilbage senest 12/1	Ursula (Dee, Bodil, Kathrine)

3. FULDFØRT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
3a	Bykort/oversigtskort til Kloster		Søren, Dee

	Punktet tages op igen når der er konkrete planer vedrørende Brugsens udflytning.		
--	--	--	--

4. FASTE			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
4a	Helhedsplanen / HotSpot - "Storytelling" for HotSpot afsluttet.	<p>Ane og Kenneth: Vi planlægger fællesmøde med Ane og Kenneth 2 gange årligt.</p> <p>Der er desværre et lille hak i grunden fra landevejen og op til monumentet. Vi er undrende overfor hvorfor, da der er søgt med hensigt på 2 lige stykker matrikler. Vi undersøger.</p> <p>Der skal laves en kontrakt med kunstnerteamet, det er i gang.</p> <p>Der arbejdes på projektplanlægning som har været i gang siden sommer.</p> <p>Finansiering er en udfordring, bl.a. vil Landbobanken gerne give lån med en rente på 5% - det dur ikke.</p> <p>Tinglysning.</p> <p>Næste fase i fundraising er gået i gang. Vi starter med A. P. Møller-fonden.</p> <p>Der skal arrangeres et møde med Ny Carlsbergfonden så hurtigt som muligt her i Kloster.</p>	Ursula, Bodil, Dee mfl..
	Kloster Syd:	Intet nyt	Ursula
	Kommunikationsgruppe		
	<p>- Bosætningsudvalg: - Henvendelse til kommunen fra Bosætningsudvalget vedr. stop af flexbolig-tilladelser i Kloster. Modtaget svar fra RKSK: "Den politiske behandling af et potentielt forbud mod flexboliger er blevet udsat, da man har været nødt til at undersøge flere forhold. Sagen forventes behandlet til januar." Til info har Dagbladet søgt aktindsigt. Rykket 6.3., svar fra RKSK: "Sagen er desværre trukket ud, da</p>	<p>Ursula kontaktede Hans-Christian von Qualen Blichfeldt fra byrådet i december 2024.</p> <p>Vi afventer</p>	Ursula

	der er opstået nye komplikationer. Vi afventer i øjeblikket svar fra Plan- og Landdistriktsstyrelsen.” Rykket 2.6., svar fra RSK: stop af flexboliger kræver en ny lokalplan. Der afventes svar fra Plan- og Landdistriktsstyrelsen.		
	- ”Velkommen Her!”/ Kultur-Café med mulighed for ”kontaktfamilier/mentorer ”og introduktion til det lokale foreningsliv.	Juleafslutning var god. Næste møde er mandag 14/1. Der er gang i en plan for foråret.	Dee
	- Klimasø/Sogneparken: Status på lukket skraldespand. - Tømning af skraldespand: - Opsætning af skilt:	Intet nyt	Tom
	- Dagli’Brugsen Tilbage melding fra Halloween-fest på ”Æ pold”:	Det var hyggeligt	Dee
	- HIMS:	Ane og Kenneth: vi sætter hims på næste bestyrelsesmøde	
	- Radio Klitholm + Radio Ringkøbing	Kontingent betalt – så nu skal vi bare huske at melde ind.	
	- Næste Frivilligdag torsdag d. 13. november 2025 (hallen er booket)		Kathrine
	Hytteby:		
	Æ Pold: Der er ikke truffet aftale om handel af Brugsens bygninger til nogen (heller ikke kirken), og der er derfor heller ikke nogen plan pt.		
4b	LAG: https://lag-lemvig-ringkoebingskjern.dk/	Intet nyt	Lasse og Kathrine
4c	LDR: https://www.rsk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet Mulighed for at søge midler i 2025:	Kommunernes netværk for landdistriktsmedarbejdere er inviteret til et heldagsmøde i Kloster, torsdag den 6. februar 2025, hvor Kenneth og Ursula skal præsentere projekter og udviklingsplaner.	Ursula /Lasse (Marie)
4d	Sognebladet:	Vi lægger et løbende ind i sognebladet om medlemskab. Udskiftning i sponsorer – Søren og Tom har styr på det.	Bodil
4e	Loppemarked: Status:	Der blev solgt meget mellem jul og nytår. Der er nok at lave.	Ursula
4f	Flagallé:	Intet nyt	Søren
4g	Julebelysning:	Det kører videre. Det står ved Torben Pedersen på Bandsbyvej.	Carsten

4h	Grønne områder: - "Æ pold" - Johanne Høkers Plads – TINGLYSNING? Mailkorrespondance modtaget fra Marie. - Græsslåning af rabatter - Ragna Tangs Plads - Den nye rundkørsel	Udkast til et hørings svar blev sendt til bestyrelsen i december 2024. Kenneth: Nyt hørings svar fra Kenneth sendes af formanden snarest.	Carsten
	Søge midler: - Nogle aktuelle? Din forening har nu gratis adgang til Danmarks største fondsdatabase på www.fonde.dk - Badebro, Røjklit Havn Nordea-fond renoveringspulje, se mail fra Lotte Sekkelund Finnerup udsendt med dagsorden - Stedet Tæller X (Holmsland Hotspot), afventer nærmere før der kan søges flere midler til dette projekt.	Grundejerforeningen, Søren og Ursula har afholdt møde mandag 6. januar 2025. Grundejerforeningen havde glemt mødet, så der aftales et nyt møde. Kenneth:	Alle

5. EVENTUELT			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
5a	Evt. - Forslag fra generalforsamlingen: skilte til Æ'Pold (Martin Nyrop) og Antons Vej Status:	Skilte er lavet og afleveret ved Christian Pugflod. Der går ca. 3 uger (starten af februar)	Søren, Bodil
	- Æbletræer	De er plantet.	Ursula, Bodil
	- Frivilligdatabase Status: Kenneth skal kontaktes!	Han bliver kontaktet snart	Kathrine, Mona
	- Ansøgning El-ladecykel Drift og vedligeholdelse?	Den har kørt 780km.	Dee/Bodil
	- Foredrag fra politiet – forebyggelse 9.12.2024	Der kom 45 til et spændende foredrag. Det var interessant og spændende.	Ursula
	- Næste INFOTAG mandag den 17.3.2025	Intet nyt	Ursula
	Fælles Generalforsamling Afholdes den 25. april 2025 - På valg - Forslag til kandidater til bestyrelsen/suppleanter - Forslag til revisorer - Dirigent - Vedtægtsændringer - Møde med de andre foreninger	- På valg: Markus, Carsten, Søren, Tom - Suppleant: Dee og (Bodil) - Forslag til kandidater: vi lægger hovederne i blød -Dirigent: Asger har sagt ja -Powerpoint: Mariann har sagt ja -Vedtægtsændringer: underskrive referat – p12	Ursula

	er endnu ikke aftalt - PowerPoint - Gaver - Årets Holmbo - Referent v/Generalforsamling	-Generalforsamling afholdes inden udgangen af maj / senest 14 mdr. efter sidste generalforsamling – p5 -Referent: Kathrine -Anbefalet: Kenneth og Ane inviteres til at lave et kort oplæg om Hotspot.	
	Forespørgsel om roll-up vedr. området.	Nicolai:	Ursula
	Brev fra RSKK vedr. lukning af privat fællesvej ved Bandsbyvej 32 - se udkast udsendt med dagsorden i december	Indsigelse vedr. lukningen sendt til RSKK 3.12.2024. Afgørelse forventes slut januar/start februar 2025.	

6. NÆSTE MØDE			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
6a	<u>DATOER FOR 2025</u> - Mandag d. 3. februar 2025 - Tirsdag d. 4. marts 2025 - Onsdag d. 2. april - Fælles generalforsamling 25.4.2025 - Torsdag d. 1. maj 2025 - Mandag d. 2. juni 2025 - Onsdag d. 13. august 2025 - Torsdag d. 4. september 2025 - Søndag d. 7. september 2025 NATURENS DAG - Mandag d. 6. oktober 2025 - Frivilligdag d. 13. november 2025 - Onsdag d. 3. december 2025 (juleafslutning)	Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året.	

Formand: Ursula Bækkegaard

Næstformand: Lasse Sunesen

Sekretær: Kathrine Kaspersen

Kasserer: Søren Plauborg Pedersen

Medlem: Tom Poulsgaard

Medlem: Carsten Grønne

Medlem: Nicolai Sørensen

Medlem: Markus Klenke

Medlem: Mona From

1. Suppleant: Dee Berger

2. Suppleant: Bodil Hindsholm